
Länsi-Suomi
26-huhtikuu-2025



Seminaariohjelma

11:00 Avaus ja aluetyöryhmän esittely

11:25 Erotuomareiden puheenvuoro

11:40 Kauden 24-25 palautteet ja palkitsemiset

12:30 Lounastauko

13:30 Ringetteliitto, Sanja Hovilainen

14:45 Seminaarin yhteenveto



Tervetuloa

• Ringeten Länsi-Suomen alueen kevään 2025 seuraseminaari
• Summataan kulunut kausi ja keskustellaan alueen sarjojen 

järjestämisestä yhdessä alueen seurojen kanssa, palkitaan erotuomari 
sekä FairPlay joukkueet.



Länsi-Suomen alue

• BLD Ringette, Valkeakoski

• Forssan Palloseuran juniorit

• Ilves, Tampere

• Jää-Kotkat, Uusikaupunki

• Laitilan Jyske

• Lauttakylän Luja

• Luvian Kiekko -82

• Merikarvian Jääurheilijat

• Nokian Urheilijat

• Raision Nuorisokiekko

• Rauman Lukko

• Säkylän Urheilijat (Lännen Kiekko)

• Tampereen Ringette

• Turun Toverit

• VaPS Jääliikunta, Sastamala

• VG-62, Naantali

• Tikka, Tikkakoski (Yli-aluellisena seurana sarjoissa)

150km

180km



LS aluetyöryhmä

• Ringeten Länsi-Suomen alue vastaa liiton alueellisesta 
kilpailutoiminnasta. 

• Yhteydenotot ensisijaisesti sarjavastaavalle.

• Alueelliset aluesarjat noudattavat kilpailusääntöjä lisättynä 
alueellisilla poikkeuksilla. (Sarjakirja)

• Sarjailmoittautumiset tulospalvelussa
• 30.6.2025 : D –juniorisarja, E –juniorisarja

• 17.8.2025 : F –juniorisarja, G –juniorisarjat, Fast Ringette, Flow Ringette, Fun 
Ringette

• Sarjakuvaukset julkaistaan toukokuussa



LS aluetyöryhmä

1.5.2025 alkaen

• Tommi Andersson, Aluepäällikkö 

• Mari Sami

• Henna Keihänen

• Outi Erkkilä

• Kjell Gädda

• Ninni Nordlund

• Susanne Varjokumpu

• J-P, Tommi ja Minna jää pois aluetyöryhmästä.

• lsringette@ringette.fi

• https://www.ringette.fi/fi/Ringetteliitto/Alueet/Länsi-Suomi.html



LS aluetyöryhmä

• Aluetyöryhmään on kaikille mahdollista hakea mukaan. 
Aluetyöryhmän jäsenet valitaan vuosittain alueen seurakokouksessa.

• Aluetyöryhmän toiminnassa sen jäsenet eivät edusta seuroja, vaan 
hoitavat alueen asioita itsenäisinä henkilöinä.



LS alue 24-25 lukuina

18
Seuroja
alueella

249
   VG-62 ry    

(1700) (1725)

1984 2022

Seura Määrä vrt. 23-24

VG-62 ry 249 +53

Forssan Palloseuran Juniorit ry 190 +16

Turun Toverit ry 181 +29

Laitilan Jyske 172 +17

Nokian Urheilijat r.y. 171 +38

Ilves 161 +2

Rauman Lukko ry 138 +11

LUVIAN KIEKKO -82 131 +16

BLD Ringette ry 107 +12

Raision Nuorisokiekko 97 +19

Tikkakosken Tikka 95 +8

Jää-Kotkat ry 88 +4

Lauttakylän Luja r.y. 77 +27

VaPS Ringette Sastamala 75 +14

Säkylän Urheilijat (Lännen Kiekko) 43 +16

Varsinais-Suomen Ringette-erotuomarit ry 22 -1

Tampereen Ringette r.y. 20 +4

Forssan Ringettetuomarit ry 5 0



LS alue 24-25 lukuina

2015



LS alue 24-25, Ringetteliiton palkittavat

Vuoden juniorivalmentaja – Lotta Laaksonen (Laitilan Jyske)

Vuoden ringettehenkilö – Terhi Pinomäki (Turun Toverit)

Vuoden ringettemedia – Tyrvään sanomat (Sastamala)

Vuoden ringettekoulu – Turun Toverit



Erotuomareiden puheenvuoro

• Valitettavasti erotuomarikerhoista ei kukaan pääse osallistumaan tänä 
vuonna. 

• Liisa Jokela lähetti terveisiä, että syksyllä järjestetään 
erotuomarikurssit sekä Turun, Rauman ja Tampereen alueella. 

• Muuten Liisan mielestä kausi meni erotuomareiden näkökulmasta 
hyvin. Tuomarit saatiin pääsääntöisesti riittämään, mutta uusia 
noviiseja toki aina tarvitaan mukaan. 

• Tällä lomakkeella voi ilmoittaa kiinnostuksesta 
noviisituomarikoulutukseen.
https://forms.gle/6R6R5rpic3BaMnKu6 

https://forms.gle/6R6R5rpic3BaMnKu6


Kauden 24-25 palautteet

• Otteluita pelattiin yli 600, joka on yli 20 ottelua per viikonloppu.

• Sarjat, joissa maalit lasketaan, tehtiin tuhansia maaleja.

• Ringettekoulujen päätösturnauksia ei järjestetty.

• F-sarjassa pelattiin päätösturnaukset Nokialla, Huittisissa ja Raisiossa.

• Ruotsin USK pelasi Fast-sarjassa ja Sollentuna Flow-sarjassa.

• Poikkeuslupia myönnettiin 16 kpl.



Kauden 24-25 palautteet
Vastauksia kevään kyselyyn
tuli runsaasti 43 kpl (45)



F-sarja 24-25

89%

95%



F-sarja 24-25



F-sarja 24-25



F-sarja 24-25
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F-sarja 24-25



F-sarja 24-25

Turnaukset

• Pelireissujen sijoittelu: Jatkossa pidempien pelireissujen sijoittelu niin, että 
joukkueelle ei tulisi kahta peräkkäistä pidemmän pelireissun (yli 2h ajomatka) 
viikonloppua.

• Turnausten suunnittelu: Useina peräkkäisinä viikonloppuina pelejä ja sitten ei 
mitään. Lisäksi useat turnaukset todella kaukana, vaikka lähempääkin löytyisi 
mahdollisuus pelata. Tämä on raskasta ja jaksamista verottavaa. F-sarja huonosti 
muodostettu. Syksyllä yksi turnaus ja sitten joulukuussa kolme.

• Peliohjelman laadinta: Lähipelien maksimointi ja tasapuolisuus per joukkue.

• Otteluohjelma: Otteluohjelma valmistui kovin myöhään.



F-sarja 24-25

Turnaukset

• Turnausten tiivistäminen: Ohjeistukseen, että pelataan 2 peliä 
putkeen pienellä huililla, 1 pelin tauko ja 1 peli. Tai toisin päin. Nyt 
turnaukset ovat niin pitkiä, ettei osa pelaajista lähde lainkaan 
tapahtumaan.

• Turnausten aikataulutus: Toivoisin huomiota turnausten 
aikatauluttamiseen. Meille osui tällä kaudella monesti peli heti 
turnauksen alkuun ja myös loppuun. Olisi hyvä saada turnauksista 
tiiviimpiä, eli esim. kaksi peräkkäistä peliä, tauko, yksi peli ja 
kotimatkalle. 



F-sarja 24-25

Sarjavastaava

• Sarjavastaavan rooli: Sarjavastaavan pitäisi pyrkiä kehittämään lajia ja 
tapahtumia siten, että katse on kuluvan kauden lisäksi seuraavassa, 
olemaan sosiaalinen ja puolueeton yli seurarajojen.

Yli-ikäiset pelaajat

• Sääntötarkennus: F-sarjaan sääntötarkennus liittyen yli-ikäisiin. Jos 
samalla seuralla on äffissä enemmän ja vähemmän pelanneet, ei yli-
ikäistä saa laittaa pelaamaan vähemmän pelanneisiin.



F-sarja 24-25

Yleistä

• Turnauksen sisäisten pelaajasiirtojen helpottaminen: Mikäli jollain 
joukkueella on mukana 9 tyttöä ja toisella 5, pitäisi pystyä tasaamaan 
pelaajamäärät, jos joukkueet niin haluavat. Pelaaminen kehittää pelaajaa, 
ei vaihdossa istuminen.

• Ringette vs. muut lajit: Ringette on kankeaa ja byrokraattista verrattuna 
esim. säbään tai jääkiekkoon. Muissa lajeissa tapahtumia ja turnauksia 
järjestetään niukemmilla säännöillä ja sääntelyillä, fokuksena se, että lapset 
saavat mahdollisimman paljon pelata oman tasoisiaan vastaan.

• Peluutusnumeroista luopuminen: Muinaisjäänne jostakin. Ainut lasten laji, 
missä tarvitaan peluutusnumerot turvaamaan tasapuolinen peluutus.



F-sarja 24-25

Pelinohjaajat

• Pelinohjaajien osaaminen: Pelinohjaajat eivät osanneet sääntöjä monissa turnauksissa ja 
tukihenkilö puuttui.

• Pelinohjaajan koulutus: Materiaalin tiivistäminen ja pelinohjaajan tarkoituksen teroittaminen. 
Kaikki oleelliset säännöt mahtuvat yhteen A4:seen ja pelinohjaajien ensisijainen tehtävä on 
opettaa sääntöjä, ei vain viheltää niitä. Lisäksi pitäisi teroittaa, että jokaisella pelipaikkakunnalla 
on sama linja.

• Pelinohjaajien ikäsääntö: Pelinohjaajan ikäsääntö on typerä, varsinkin sen osalta, että saako 
ilmaisen koulutuksen käydä vai ei.

• Pelinohjaajien rohkeus: Toivoisin enemmän rohkeutta viheltää sääntöjen mukaisesti, sekä 
tuomarit voisivat avata vihellyksen syytä lapsille pelitilanteissa. Tämä ruokkii pelaajien sääntöjen 
oppimista ja vähentää rikkeitä tulevaisuudessa.

• Pelinohjaajien taso: Pelinohjaajien taso vaihtelee F-sarjassa paljon. Nuoret C-ikäiset eivät aina 
uskalla viheltää. Eli enemmän tukea ja rohkeutta heillä viheltämiseen.

• Pelinohjaajien toiminta: Pelinohjaajien toiminta on melko kirjavaa ja sääntöjä tulkitaan välillä 
tiukasti ja välillä löyhästi, mikä on pelaajille hämmentävää.



Alueen palkitsemiset

F-sarjan äänestetty FairPlay-joukkue

•  Joukkue esiintyi sarjassa reilusti ja esimerkillisesti

• Lauttakylän Luja



E-sarja 24-25

67%



E-sarja 24-25



E-sarja 24-25

EOS



E-sarja 24-25



E-sarja 24-25

Peliajankohdat

• Peliajankohdat: Peliajankohdat täytyy tulla aikaisemmin, jotta joukkueet voivat 
suunnitella ja valmistautua paremmin. Myöhäinen aikataulutus aiheuttaa stressiä ja 
vaikeuttaa järjestelyjä. On tärkeää, että peliajankohdat ilmoitetaan hyvissä ajoin, jotta 
joukkueet voivat tehdä tarvittavat järjestelyt.

• Lisäksi kannattaisi ehkä huomioida yhä se asia, että alueen syyslomat on jo vuosia ollut 
eri viikoilla.

• Jatkosarjojen peliajankohdat täytyy alkaa tulemaan aikaisemmin, koska päättyneen 
kauden aikataulun tulo meni liian myöhäiseksi. Kyllä alemman ja ylemmän sarjan tasoero 
oli jo aikaisemmin nähtävissä. Uudella kaudella tähän kannattaisi oikeasti panostaa ja olla 
ajoissa liikenteessä, koska jäävuorojen varaaminen on varmasti monelle muullekin 
seuralle helpompi toteuttaa kun pelit olisivat ajoissa tiedossa.

• Sama homma E joukkueen kanssa, kun Forssassa oli C SM-turnaus, niin heille oli siihen 
viikonloppuun laitettu vieraspeli. 



E-sarja 24-25

Jatkossarja

• Jatkossarjan raskaus: 2-kertainen jatkosarja on raskas ja kallis toteutettavaksi. 
Tämä kuormittaa joukkueita ja pelaajia liikaa. Voisiko jatkosarjan toteutusta 
keventää tai harkita muita vaihtoehtoja, jotka olisivat vähemmän kuormittavia?

• Turhia pelejä ylemmässä sarjassa, olisi riittänyt 2 peliä yhtä joukkuetta vastaan. 3 
peliä keväällä samaa joukkuetta vastaan turhaa.

• E-sarja oli tällä kaudella loistavasti suunniteltu. Syksyllä joukkueet pääsivät kaikki 
pelaamaan vastakkain ja jako ylempään ja alempaan sarjaan oli oikein onnistunut. 
Kaikki saivat tiukkoja, hyviä pelejä. Toivottavasti jatkossa myös pelataan E sarja 
yksittäisinä peleinä ja jako ylempään ja alempaan tapahtuu alkuvuonna.



E-sarja 24-25

Ottelutapahtumat

• Seurojen toiminta on myös hyvin ristiriitaista; torstai-iltaan mennessä kokoonpanot piti 
vahvistaa. Eräältä joukkueelta pyydettiin ”pahimmillaan” kaksi tuntia ennen pelin alkua 
kokoonpanon vahvistusta, kun pöytäkirja oli järjestelmässä tyhjänä. Suosittelisin 
harkintaa siihen, että kuinka välttämätöntä E-sarjassa on tämä kokoonpanon 
vahvistaminen.

• Pelikutsut tuomareille ja vastustajalle niin kuin sovittu ja tulokset tulospalveluun hyvissä 
ajoin niin kuin sovittu; ei anneta tälläkin toiminnalla kuvaa, että ollaan VAAN E-sarja.

• Kaiken kaikkiaan tällä kaudella oli hienoa, että pelit saatiin pelattua eli tuomarit löytyivät 
joka peliin, eikä pelejä jouduttu perumaan tuomareiden puuttumisen vuoksi.

• Kiitos kaudesta ja tsemppiä kaikille jatkoon!



E-sarja 24-25

Reilu peli

• Reilun pelin säännöt: Muistuttaminen reilun pelin säännöistä on tärkeää. Pelaajien ja 
toimihenkilöiden tulee noudattaa reilun pelin periaatteita, jotta pelit sujuvat hyvässä 
hengessä. Tämä edistää positiivista ilmapiiriä ja vähentää konflikteja.

• Peleissä on pyydetty muistuttamaan reilun pelin säännöistä. Tämä unohtuu hyvin monen 
joukkueen joukkueenjohtajalta ja valmentajalta; turhaa huutelua, ihme nillittämistä, 
turhia valituksia. Kyse on kuitenkin E-sarjasta; 11- ja 10-vuotiaiden harrastuksesta, jonka 
kuuluisi olla kivaa ja reilua. Miksi ihmeessä tämän asian monet unohtavat? 

Toimihenkilöt

• Asiallinen käytös: Osa toimihenkilöistä käyttäytyy asiattomasti eikä yhteistyö kaikkien 
kanssa onnistu. Tämä vaikuttaa negatiivisesti pelin ilmapiiriin ja joukkueiden välisiin 
suhteisiin. On tärkeää, että kaikki toimihenkilöt noudattavat reilun pelin periaatteita ja 
käyttäytyvät asiallisesti.

• Kaikki toimihenkilöt eivät edes tervehdi tai tule naamatusten juttelemaan. Viestiä tulee 
usein perästä päin ja tuntuu että jostain on aina pakko valittaa. Tämä luo ikävän kuvan ko. 
seuran toiminnasta. Vaikka yleensä ne on ne yhdet ja samat henkilöt, jotka näin toimii.



E-sarja 24-25

Tuomarilinja

• Tuomarilinja: Tuomarointi on mennyt liian "sallivaksi", vaikka kyseessä on kontaktiton laji. 
Tämä aiheuttaa vaaratilanteita ja epäselvyyksiä pelissä. On tärkeää, että tuomarit pitävät 
linjan tiukkana ja noudattavat sääntöjä johdonmukaisesti.

• Edelleen tuomarilinja eroaa valtavasti; toisinaan ei puhalleta yhtään mitään ja toisinaan 
ollaan siinä pisteessä, että pilli soi pienestäkin, välillä jopa tilanteesta joka herättää 
ajatuksen, että jos tyttö kaatuu niin vieressä oleva sai siitä jäähyn. Tarvittaisiinko 
kuitenkin lisäkoulutusta vai mikä ratkaisu tähän olisi?

• Erotuomareilta toivotaan rohkeaa keskustelua toimihenkilöiden ja pelaajien kanssa 
pelitapahtumissa. Tapahtuman jälkeen viestittely ei enää vaikuta kyseiseen tapahtumaan.

• Erikoista on myös ollut joiltain tuomareilta ns. teeman kertominen ennen peliä, ”tänään 
otamme kaikki korkeat mailta pois”. On pelaajille haastava löytää omaa pelitapaansa jos 
peliä johtaa yksittäisten pelien tuomarointiteemat. Toivottavaa olisi, että aina pelataan 
sääntöjen mukaan, ei erillisten linjausten. 



Alueen palkitsemiset

E-sarjan äänestetty FairPlay-joukkue

•  Joukkue esiintyi sarjassa reilusti ja esimerkillisesti

• VG-62



D-sarja 24-25

73%



D-sarja 24-25



D-sarja 24-25

yhdistelmä



D-sarja 24-25

Sarjaottelut ja playoff kevät



D-sarja 24-25

Sarjaohjelma

• Pelien asettelu: Jatkossarjan pelien asettelu aiheutti hieman hämmennystä. Pelien 
aikataulut ja järjestelyt eivät aina olleet selkeitä, mikä johti epävarmuuteen joukkueiden 
keskuudessa. On tärkeää, että pelien aikataulut ja järjestelyt ovat selkeitä ja hyvin 
kommunikoituja kaikille osapuolille.

• Pitkät tauot: Useampi neljän viikon tauko peleistä kesken kauden on liikaa. Pitkät tauot 
voivat vaikuttaa pelaajien motivaation ja pelivireen säilymiseen. On tärkeää, että pelit 
ovat tasaisesti jakautuneet kauden aikana, jotta pelaajat pysyvät aktiivisina ja 
motivoituneina.

• Playoff-pelit tai lopputurnaus: Ehdottomasti playoff-pelit tai lopputurnaus kevääseen. 

• Erikoinen linjaus, kun Forssassa oli Tie huipulle tapahtuma, niin D:n joukkueelle oli 
laitettu vierasottelu. 



D-sarja 24-25

Sarjaohjelma

• Jako Ylempään ja Alempaan jatkosarjaan on myös vähän siinä ja tässä, 
perusteluna se että joukkueet joiden kehityskäyrä ei syksyllä ole tarpeeksi jyrkkä 
jäävät kevääksi alempaan jatkosarjaan ja joukkueet joiden huippu olikin jo syksyllä 
kärsivät ylemmässä. Kaksinkertainen sarja näyttäisi paremmin sen kehityksen 
kauden aikana kun joukkueet pääsevät haastamaan itseään myös sitä kärkeä 
vastaan. 

• Toivoisin että kesken sarjaa ei olisi 3-4 viikon paussia peleistä, enimmäisaika 
tauon pituus 2 viikkoa. 

• Ninni vastaa aina nopeasti ja on helposti lähestyttävä persoona  mahdolliset 
epäselvyydet ovat aina ratkenneet hyvässä hengessä 



D-sarja 24-25

Tuomarilinja

• Tuomarilinja: Tuomarilinja vaihtelee suuresti eri tuomareiden välillä. Osa tuomareista on 
erittäin tarkkoja kaikesta, kun taas toiset katsovat sormien läpi korkeita mailoja ja osa ei 
vihellä edes viivoja ja maalivahdin alueita, mitkä pitäisi tällä tasolla jo olla ainakin 
itsestäänselvyydet viheltää ja tulee paljon turhaa sanomista pelaajilta. Tämä aiheuttaa 
epäselvyyksiä ja turhautumista pelaajien ja valmentajien keskuudessa. Yhtenäinen 
tuomarilinja on tärkeää pelin sujuvuuden ja oikeuden mukaisuuden kannalta.

• Edelleen olen sitä mieltä että syöttäjiä löydetään pöytäkirjaan asti aivan liian vähän. 
Varsinkin kakkossyöttäjät jää huomiotta varsin usein. Jos tuomari ei näitä huomaa niin 
usein kysyminen pelaajilta tai vaihtoaitiosta tuo vastauksen. 

• Erotuomareilta toivoisin suht samaa linjaa ja erittäin paljon sai tänä vuonna rikkoa peliä 
kyseenalaisin keinoin esim. Selvät kampit, vastustajaa selästä työntäminen joka sinänsä 
on vaarallista laitojen lähellä, ulos ajon paikka.

• Tsemppiä, toivottavasti ensi kaudella joukkueiden toimihenkilöiden käytös pysyy 
hillittynä tuomareita kohtaan. Kiitos tuomarit, teette arvokasta ja tärkeää työtä



Alueen palkitsemiset

D-sarjan äänestetty FairPlay-joukkue

•  Joukkue esiintyi sarjassa reilusti ja esimerkillisesti

• Rauman Lukko



Fast-sarja 24-25



Fast-sarja 24-25

• Meidän toive olisi, että pelit alkaisi ajoissa syksyllä ja muutenkin, että 
pelejä olisi enemmän syksyllä kun keväällä. 



Flow-sarja 24-25

• Ei sarjapalautetta joukkueilta



Alueen palkitsemiset

Länsi-Suomen aluesarjojen Vuoden Ringette Erotuomari 2024-2025
10 eri erotuomaria sai ääniä

• Jasper Nieminen
• Vähäisestä ringette-erotuomarikokemuksesta huolimatta otti vastuuta ja uskalsi 

viheltää jäähyjä pienemmällä kynnyksellä, kuin suurin osa. Asiallinen kaveri. 
• Nähtävästi tuli lajin ulkopuolelta ja jo toinen peli meni todella mallikkaasti ja 

keskustelu oli luontevaa. 
• Puuttui toimihenkilöiden toimintaan vaihtoaitiossa, joka oli jämäkkä suoritus siinä 

paikassa, arvostan!
• Tuli uutena ja kehittyi paljon kauden aikana. 
• Jämpti esiintyminen, kehittyi kauden edetessä. 
• Asenne kohdillaan. Reilu sanavalmis tuomari.



Lounastauko

• ABC Noutopöytä

• Jatketaan 13:30



Ringetteliiton puheenvuoro

Sanja Hovilainen, Herttaliisa Tuure

• Alueiden toiminnan muutokset

• Juniorisarjojen sääntöjen osalta kaudelle 25–26 muutoksia on paljon
• juniorisarjojen valmentajille, toimihenkilöille ja muille halukkaille 

järjestetään uusista juniorisarjojen säännöistä kaksi samansisältöistä 
webinaaria
• MA 11.8.2025 

• KE 20.8.2025 



Kiitos osallistumisesta 
ja hyvää kesää!

Kemijärvi Photos
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